

第二屆台灣大一年年會投稿格式

論文標題

作者姓名^{1*}、作者姓名²

¹ 作者 1 之服務單位系所

² 作者 2 之服務單位系所

*E-mail：通訊作者電子郵件

第二屆台灣大一年年會將於 116 年 4 月 16 日、17 日在實踐大學臺北校區舉辦，年會主題為「Explore Beyond：探索自我・跨域連結・智慧未來」。本格式供投稿者使用，稿件內容可為實徵研究、教學與實務反思，或創新方案與實務工具。長摘要篇幅以 2 至 4 頁為限，中文以 1,500 至 2,000 字為原則，內容應清楚呈現問題意識、研究方法或方案設計、研究結果或實踐成果，以及結論、反思或實務建議。

【字型設定】中文使用標楷體，英文及數字使用 Times New Roman；題目 16 點粗體，作者及服務單位 12 點，各節標題 14 點粗體，正文 12 點。【版面設定】紙張為 A4，上、下邊界各 3 公分，左、右邊界各 2 公分，行距 1.15 倍。【圖表】圖表可置於正文適當位置，須標示編號、標題及資料來源。【引用格式】請採 APA 第七版格式。請依大會規定同時上傳 Word 與 PDF 檔案。

關鍵字：請列舉 2 至 5 個關鍵字

一、研究目的/研究問題

請說明研究目的、研究問題，內容與大學第一年經驗、新生轉銜與發展、課程與教學、學習支持及促進學生社會情緒發展相關之研究或實務成果。

二、文獻回顧/理論基礎

請簡述相關文獻或理論基礎。

三、研究設計/研究對象/資料收集

請呈現研究發現設計、研究對象，可使用質化資料、量化數據、表格、圖像、流程圖進行說明。

四、資料分析與研究結果

主要研究發現、研究結果並對結果進行必要說明與分析。

五、結論、研究貢獻與建議

請綜整研究或實務成果，說明其對大學第一年教育、課程教學、學生輔導、行政制度或政策之意涵，並提出限制、後續改進方向、推廣可能性或未來研究建議。

六、圖表呈現

圖表請編排於內文中，並附明顯編號及標題說明，表和圖兩者標題文字均使用 12pt 字。表的標題在該表上方。圖之標題在該圖之下方，表與表標題、圖及圖標題的對齊方式需設定為置中對齊。

六、參考文獻

文中所引用的參考文獻，不論是著書、編書、專書、國內外期刊論文、國內外會議論文、博碩士論文或各類型結案報告，都應列明於參考文獻中，請將中文列於前、英文列於後，按姓氏筆畫或字母順序排列。參考文獻的編排格式請依 APA 第七版之撰寫方式。

七、重要期程

項目	日期
長摘要稿及全文稿投稿截止	115 年 9 月 14 日 (星期一)
公告審查結果	115 年 12 月 1 日 (星期二)
修正稿或最佳論文獎候選全文繳交截止	116 年 2 月 15 日 (星期一)
公告發表場次及相關資訊	116 年 3 月 29 日 (星期一)
第二屆台灣大一年年會(暫定)	116 年 4 月 16 日(星期五)、17 日(星期六)

註：投稿截止日期如有展延，將以大會正式公告為準。

Submission Template for the 2nd Taiwan First-Year Experience Conference

Paper Title

Author Name ^{1*}, Author Name²

¹Affiliation of Author 1

²Affiliation of Author 2

*E-mail: Corresponding Author's E-mail Address

The 2nd Taiwan First-Year Experience Conference will be held on April 16–17, 2027, at the Taipei Campus of Shih Chien University. The conference theme is “Explore Beyond: Self-Discovery, Interdisciplinary Connections, and Smart Future.” This template is provided for conference submissions. Manuscripts may present empirical research, teaching and practice reflections, or innovative programs and practical tools. Extended abstracts should be 2-4 pages in length and approximately 800-1,200 English words. Submissions should clearly present the research purpose or practical problem, research methods or program design, findings or outcomes, and conclusions, reflections, or practical recommendations.

[Font] Use Times New Roman throughout. The title should be 16-point bold; author names and affiliations, 12-point; section headings, 14-point bold; and body text, 12-point. **[Page Layout]** Use A4 paper with 3 cm top and bottom margins and 2 cm left and right margins. Use 1.15 line spacing. **[Tables and Figures]** Tables and figures may be placed within the text and must include a number, title, and source where applicable. **[Citation Style]** Use APA 7th edition. Please upload both Word and PDF files in accordance with the conference instructions.

Keywords: Please provide 2–5 keywords.

1. Research Purpose / Research Questions

State the research purpose and research questions clearly. The submission should address topics related to the first-year experience, student transition and development, curriculum and instruction, learning support, or the promotion of students' social and emotional development.

2. Literature Review / Theoretical Foundation

Briefly review the relevant literature and explain the theoretical or conceptual framework supporting the study or practice-based project.

3. Research Design / Participants / Data Collection

Describe the research design, participants, data sources, and data collection procedures. Practice-based submissions should explain the program design, target participants, implementation process, and assessment approach. Qualitative data, quantitative data, tables, figures, or flowcharts may be used where appropriate.

4. Data Analysis and Findings

Present the major findings or outcomes and provide appropriate analysis and interpretation. Empirical studies should report the main qualitative or quantitative results. Practice-based submissions should provide evidence such as student feedback, participation data, assessment results, or other relevant indicators.

5. Conclusions, Contributions, and Recommendations

Summarize the research or practical outcomes and explain their implications for first-year education, curriculum and instruction, student advising, administrative systems, or policy. Please also identify limitations and provide recommendations for improvement, broader application, or future research.

6. Tables and Figures

Tables and figures should be embedded in the text and clearly numbered and titled. Use 12-point font for table and figure titles. Table titles should appear above the table, while figure captions should appear below the figure. Tables, figures, and their titles or captions should be centered.

7. References

All sources cited in the manuscript-including books, edited volumes, journal articles, conference papers, theses, dissertations, reports, and online sources-must be included in the reference list. References should be arranged alphabetically by the surname of the first author and formatted according to APA 7th edition.

8. Important Dates

Item	Date
Deadline for Extended Abstracts and Full Papers	September 14, 2026
Notification of Review Results	December 1, 2026
Deadline for Revised Manuscripts or Full Papers Nominated for the Best Paper Award	February 15, 2027
Announcement of Presentation Sessions and Related Information	March 29, 2027
The 2nd Taiwan First-Year Experience Conference	April 16–17, 2027 (Tentative)

Note: Any extension of the submission deadline will be announced on the official conference website.